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(Dokončení ze str. 4)
Jakou knihou dítě zaujmout?
Tou, která ho opravdu chytne. 

Kde je silný příběh a ono zažije 
vášeň ze čtenářství. To v každé kni-
ze není a je zázrak, když se to podaří 
a dítě na takový titul narazí. Napa-
dá mě například kniha Prašina. 

Dobrodružná, hezky jednodu-
še psaná a vtáhne čtenáře do dě-
je. Navíc se zde setkáme s prvními 
filozofickými otázkami.

Čtení je asi důležité i kvůli fan-
tazii, ne?

Určitě. A také slovnímu vyjadřo-
vání. Mám ráda, když mi děti poz-
ději příběh vypráví. Líbí se mi, a 
to za nás nebylo, nebo si to z mého 
dětství alespoň nepamatuji, že děti 
hodně ve čtení podporuje škola. 
Během výuky literatury si žáci čas-
to čtou a to jim podle mě dá mno-
hem víc, než kdyby se otrocky učily 
pouze autor-dílo. 

Jaký je váš názor na audiokni-
hy? 

Já je mám velmi ráda, ale je to 
tuze specifické médium. Musí-
te být absolutně koncentrovaní na 
poslech. Ideálně by měl být člověk 
sám nebo ve společnosti, kde se 
opravdu mlčí. Jakékoliv vyrušení 
způsobí, že ztratíte nitku, která je 
docela důležitá. 

Audioknihy nejsou ale vůbec jed-

noduché na vnímání. Koncentrace 
musí být. A také si myslím, že právě 
koncentrace lidem v dnešní době 
schází, protože nás pořád něco ruší. 
Obzvlášť v době, kdy mobilní tele-
fon prakticky neodkládáme. 

K čemu všemu je podle vás čte-
ní dobré?

Určitě rozvíjí myšlení, fantazii. 
Učí nás chápat souvislosti a důsled-
ky jednání. Někdy člověk jedná, 
ale neuvědomuje si důsledky, které 
způsobí. To bývá v knihách vždyc-
ky zobrazeno. Všechno, co děláme, 
roztáčí nějaká kolečka a teď jde o 
to, aby se ta kolečka roztáčela tím 
správným směrem. Dobro plodí 
dobro a zlo plodí zlo, to je v každém 
příběhu. Na příbězích je krásné, že 
dobro většinou zvítězí nad zlem. 

Kniha je výborná pro nespavce. 
Není nic lepšího než si rozsvítit 
lampičku, otevřít si knihu a zbavit 
se těch zacyklených myšlenek.

Co za knihu byste doporučila 
vy? Pro nejmenší, pro starší, pro 
ženy, pro muže.

Pro úplně nejmenší děti Krteč-
ka. Nádherné jsou také poetické a 
hluboké příběhy od Daisy Mráz-
kové. Pak rozhodně pro starší klu-
ky zmiňovaná Prašina od Vojtěcha 
Matochy nebo dobrodružné knihy 
s Percym Jacksonem. Pro holky pak 
třeba Luisa a Lotka. To je nesmrtel-

ný příběh.
Studenty by mohl zaujmout Male-

vil. Ten jsem četla v prvním ročníku 
na střední škole a velmi se mi teh-
dy líbil. Teď jsem si ho pustila jako 
audioknihu a pořád to funguje. 

No a mužům mohu doporučit Jo 
Nesba nebo nějaké další severské 
detektivky. Z českých autorů samo-
zřejmě Alenu Mornštajnovou, 
Jiřího Hájíčka, Janu Poncarovou. 
Tu čtu opravdu ráda, stejně tak i 
Michaelu Klevisovou a také Jiřího 

Březinu.  
Blíží se Vánoce. Knihy pod stro-

meček ano?
Já je ráda dávám, ale málo je dostá-

vám. Příbuzní mi neradi kupují kni-
hy, protože neví, co jsem přečetla 
a nepřečetla. Mám doma velikou 
knihovnu a ta už je plná. 

A knihy dětem pod stromeček?
To určitě. Mají z toho radost a je 

to pro ně motivace číst.

Mobily jsou pro knihy velká konkurence

Najdete nás v OC Citypark Jihlava

Jak silně 
pulzuje?
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